
Eesti Ratsaspordi Liit                                                                            09. aprill 2025, nr. 2 
Juhatuse koosolek, Roseni 11 Tallinn 
Protokoll 
Koosolekul osalesid: Marti Hääl, Annike Laving, Monika Sehver, Lembit Kalev, Rein Pill, 
Mark Eikner (veebi teel), Andres Tõnissoo (veebi teel) 
Tegevjuhtkonna esindajad: Riina Pill, Grete Klettenberg 
Koosoleku juhataja: Marti Hääl 

Päevakord: 

1. Olustvere Ratsavõistlused MTÜ ettepanek 
2.  ERL arengukava aruanne 2024 
3. Takistussõidu PM-i kvalifikatsiooninormi muudatusettepanek 
4.  Üldkogu koosolek 2025 Eesti Vabaõhumuuseumis 16.05 
5. Ratsaliidu kommunikatsioon 
6. TIHS kokkuvõte numbrites 
7. Hobuse heaolu ja jätkusuutlikus strateegia ülevaade 
8. Ülevaade FEI Spordifoorumil räägitust 

 

Pp.1.  Olustvere Ratsavõistlused MTÜ tegi ettepaneku kutsuda tagasi kolmevõistluse 
komitee passiivsuse ja koostöö puudumise tõttu. Juhatus otsustas algatada konkursi 
kolmevõistluse komitee koosseisu uuendamiseks.  

Pp.2.  Peasekretär Riina Pill andis ülevaate ERL 2024 aasta arengukava täitmisest (aruanne 
avaldatud kodulehel). Kuna praegune juhatus kogunes viimast korda, siis tehti põhjalikum 
analüüs seni tehtud tööle. Pikemalt arutleti kõrgema kategooria treenerite vähesuse üle ning 
mis võiks olla treenerite motivatsioon kutsetaseme tõstmiseks. Samuti arutleti 
rakendispordi tuleviku teemadel. Tähelepanu juhiti kommunikatsiooni olulisusele. Veel 
toodi välja treenerite/sportlaste psühholoogia teemaliste koolituste olulisust. 
Uus juhatus peab koostama järgnevaks neljaks aastaks ratsaspordi tegevuskava. Sellega 
seoses tegi juhatus ettepaneku luua tegevuskava juurde Ratsaliidu arengukava 
eesmärkidest juhinduv kommunikatsiooniplaan. 

Pp.3.  Takistussõidu komitee manager Linda Randpere tegi PM kvalifikatsiooninormi 
muudatusettepaneku. Juhatus kinnitas takistussõidu PM-i kvalifikatsiooninormi 
muudatuse esitatud kujul. Viimane kvalifikatsiooni täitmise kuupäev muudetud 21 
päeva enne võistluse alguskuupäeva.  

Pp.4.  Juhatus kinnitas Üldkogu koosoleku toimumise ajaks 16.05 kell 15.00 Eesti 
Vabaõhumuuseumis.  



Ratsaliit ootab klubide poolseid ettepanekuid uue juhatuse koosseisu valimiseks.  

Pp.5.  Koosolekul arutati ratsaliidu kommunikatsiooni probleemkohti ning mida olukorra 
parandamiseks peaks ette võtma. Juhatus leidis, et ratsaspordi kajastus peaks olema 
oluliselt laiapõhjalisem, ei peaks keskenduma ainult tulemuste kajastamisele. Arutleti 
arengukavast tulenevate kommunikatsiooni eesmärkide olulisuse üle.  

Mark Eikner tõi eriti välja, et sportlaste motivatsiooni jaoks on väga oluline saada võimalikult 
palju kajastust meedias.  

Pp.6.  Juhatusele näidati Horse Show eelnevate aastate statistika põhjal koostatud 
toetajatele ja partneritele suunatud pakkumist. Mark Eikner nimetas, et kindlasti tuleb 
mõelda toetajaid leides ürituse sihtrühmale. Juhatus kiitis heaks uudse 
reklaampakkumise kontseptsiooni.  

Pp.7.  Peasekretär tutvustas hobuse heaolu ja ratsaspordi jätkusuutlikuse strateegia 
koostamise hetkeseisust. Räägiti,  mida on siiani tehtud ning milline võiks olla edasine 
tööplaan. Juhatus võttis esitatud informatsiooni teadmiseks.  

Pp.8.  Riina Pill andis ülevaate FEI Spordifoorumil räägitust. Eriline tähelepanu on pööratud 
hobuse heaolule. Lisaks räägiti alaliidu presidendi valimisest ja spordialaliitude 
juhtimismudelitest. Juhatus võttis info teadmiseks. Pikemat kokkuvõte on loetav 
Ratsaliidu kodulehel.  

 

 

Protokollis Grete Klettenberg 

 


